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                    Abstract
A collaborative study for quantification of Anisakis larvae in spiked farmed salmon fillets was conducted by 12 laboratories in 2012, using a modified Codex method (CODEX STAN 244). N = 6 samples with a different number of Anisakis larvae including two blind duplicates were analyzed by participants. All laboratories applied the same modified digestion method with stirring speed of 500–600 rpm, using a triangular stirring bar and a maximum digestion temperature of 35 °C in order to reduce fragmentation of larvae. All participants found correctly no larvae in the control samples while the mean recovery rate of all spiked larvae was 86.6 %. The among-laboratory reproducibility was 16.5 %. Differences were noticed in the interpretation of Anisakis fragments, which occurred as a result of prolonged frozen storage of the samples.


Zusammenfassung
12 Laboratorien nahmen am ersten nationalen Ringversuch zur quantitativen Bestimmung von Anisakis-Larven teil, die Filets von Farmlachsen zugesetzt waren. Untersucht wurden n = 6 Proben mit unterschiedlichen Mengen an Larven. Alle Labore benutzten die Codex-Digestionsmethode (CODEX STAN 244) mit folgenden Modifikationen, die eine Fragmentierung der tiefgefrorenen Larven verringern sollten: Rührgeschwindigkeit 500–600 rpm, Einsatz eines 3-eckigen Magnetrührstabes und eine maximale Digestionstemperatur von 35 °C. Die Kontrollprobe ohne Anisakis-Zugabe wurde von allen Laboren korrekt bestimmt und die mittlere Wiederfindungsrate für die Summe aller zugesetzten Larven betrug 86,6 %. Die relative Vergleichsstandardabweichung zwischen den Laboratorien betrug 16,5 %. Unterschiede gab es bei der Interpretation von Anisakis-Fragmenten, die bei der Anwendung der Methode aufgetreten sind.
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